
 

 

 

 

  

 

  

 

 

 

Statenfractie PVV 

De heer M. Boon 

Postbus 90151 

5200 MC  ‘s-Hertogenbosch 

Onderwerp 
16.000 boeren hebben geen opvolger 
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Bereikbaarheid 

openbaar vervoer en fiets: 

www.brabant.nl/route 

Datum 

9 maart 2021 

Ons kenmerk 

C2277201/4847293  

Uw kenmerk 

- 

Contactpersoon 

A.F. (Arie) Meulepas 

Telefoon 

(06) 27 74 50 53 

Email 

ameulepas@brabant.nl 
 

Bijlage(n) 

- 
Bij brief van 15 februari 2021, ingekomen op 15 februari 2021, heeft u namens 

de PVV fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

 

1. Zijn de cijfers geschetst door het CBS ook bekend bij de provincie?  
Zo ja, op welke wijze neemt het college deze cijfers mee als overweging  
bij het uitwerken van beleid binnen de portefeuille landbouw? 

Antwoord: Ja. Het college betrekt de relevante kennis bij het opstellen van het 

beleidskader. Verder probeert het college bij te dragen aan een goed 

ondernemersklimaat, ook voor jonge boeren. Zo onderhouden we goede 

contacten met het MBO en HBO (HAS) en ondersteunen we jonge boeren met 

bijvoorbeeld de JOLA-regeling in het kader van POP-3. 

  

2. Deelt dit college de mening dat boerendiversiteit belangrijk is en dat kleine en 
zeer kleine agrarische bedrijven behouden moeten blijven voor Brabant?  
Zo nee, waarom niet? 

Antwoord: Ja, het college deelt de mening dat diversiteit aan boerenbedrijven 

van belang is. Kleine en zeer kleine bedrijven maken daar deel van uit. 
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3. Doordat vooral de opvolgers binnen de kleinere gezins- en familiebedrijven  
er de brui aan geven blijven hoofdzakelijk de steeds groter wordende 
agrarische bedrijven over die ook nog eens de productie van de stoppende 
bedrijven overnemen.  
Is het college bereid om in actie te komen om deze tendens van oneindige 
schaalvergroting aan te pakken? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord: Het college stelt geen nadere eisen aan de omvang van de bedrijven. 

Het college stelt wel eisen aan de wijze waarop boerenbedrijven met de 

omgeving omgaan in relatie tot het productieproces. In het kader van de 

ruimtelijke ordening stellen we ook eisen aan de omvang van bouwblokken e.d.  

  

4. Eke Folkerts, bestuurder van het Nederlands Agrarisch Jongeren Kontakt 
(NAJK) geeft aan: ”Er zijn genoeg mensen die graag boer willen worden, 
maar die vertrekken vaak naar het buitenland.”  
Is deze uittocht van opvolgers bekend bij dit college? En is het college bereid 
om te onderzoeken hoe deze boeren voor Brabant behouden kunnen 
worden? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord: Het is bij het college bekend dat een deel van mogelijke 

bedrijfsopvolgers ervoor kiest in het buitenland een bedrijf op te zetten. We 

hebben hier echter geen exacte cijfers van. Het college probeert bij te dragen 

aan een positief ondernemingsklimaat in Brabant dat perspectief biedt en waaruit 

waardering voor de ondernemers doorklinkt. We doen dat o.a. met onze 

innovatie-aanpak en het Ondersteuningsnetwerk. 

 

 
5. De portefeuillehouder ‘jongerenzaken’ van de ZLTO laat weten dat niet 

plezier in het werk maar de ‘steeds strengere wet- en regelgeving waaraan 
een boerenbedrijf moet voldoen’ een van de hoofdoorzaken is van het gebrek 
aan perspectief voor mogelijke opvolgers.  
Voelt het college zich niet verantwoordelijk voor het afschrikken van potentiële 
opvolgers? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord: Een optelsom van diverse factoren bepaalt het perspectief voor een 

individuele ondernemer. Zoals afgesproken in het bestuursakkoord stimuleren we 

jonge agrarische ondernemers die hun bedrijf willen ontwikkelen en 

verduurzamen (zie ook het antwoord op vraag1).  
 
6. Een andere reden waarom jongeren bedrijven niet willen overnemen is de 

constante negatieve berichtgeving over de agrarische sector.  Colleges in 
Brabant hebben in het verleden hier flink aan bijgedragen door te stellen dat 
boeren meer schade aanrichten aan het milieu dan drugsdumpers, dat 
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agrarische stallen “oude meuk” zijn, enz. Kan dit college bevestigen dat ze 
deze uitlatingen niet meer onderschrijven? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord: Zoals in het bestuursakkoord is opgenomen heeft dit college aandacht 

voor het imago van de Brabantse boer en respect voor het vakmanschap van de 

agrarische ondernemers. Het college wil verder bouwen aan het hernieuwd 

vertrouwen tussen de agrarische sector en de provincie.  

 
 

 

Overeenkomstig het door Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant genomen 

besluit, 

namens deze, 

 
 

A.F. Meulepas, 

Programma-manager Landbouw en Voedsel 

 

(In verband met de corona-maatregelen is deze brief, na vaststelling door het college, digitaal door 

de verantwoordelijk programmamanager ondertekend) 

 
 

 


